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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ

Caràcter: ordinari
Data: 31 de juliol de 2003
Horari: de les 20 hores a les 21.30 hores
Lloc: saló d’actes del Teatre

Hi assisteixen:

Margalida Josep Tous Ferrer, batlessa
Elvira Piris Quetglas, regidora
Josep Danús Rosselló, regidor
Josep Silva Jiménez, regidor
Maria Francisca Servera Pascual, regidora
Manuel Galán Massanet, regidor
Rafel Gili Sastre, regidor
Miquel Sebastià Moll Ferragut, regidor
Maria Antònia Sureda Martí, regidora
Concepció Morell Moragues, regidora
Bartolomé Palmer Sabater, regidor
José Navarro Fuster, regidor
Julen Adrián Gorostiza, regidor

Mateu Llodrà Sansaloni, secretari accidental

Ordre del dia

16. Aprovació, si escau, de l’expedient de modificació de crèdit número 3/2003.
17. Aprovació, si escau, de les gratificacions del personal.
18. Aprovació, si escau, del compte general del Pressupost de 2002.
19. Informació sobre les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juny i juliol de 2003.
20. Precs i preguntes.

Desenvolupament de  la sessió

1. Aprovació, si escau, de l’expedient de modificació de crèdit número 3/2003

La batlessa demana al secretari accidental que expliqui els tres primers punts, atès que són de caire 
econòmic.

El secretari accidental explica que aquest expedient es fa per esmenar un error que es va produir a 
Intervenció abans d’aprovar el pressupost i que aquest error va consistir en confondre la partida de 
les escoles d’Artà amb les de la Colònia. Per això, l’única cosa que es fa amb aquest expedient és 
passar 73.800 € de les escoles d’Artà a les de la Colònia.

La batlessa demana als portaveus de tots els grups si volen intervenir.

Cap d’ells ho fa i tots mostren la seva conformitat amb la proposta.
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Es vota l’assumpte i s’acorda, per unanimitat:

1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdit número 3/2003, el qual queda redactat de la manera 
següent:

Habilitació i suplements de crèdit

Funcional Econòmic Denominació Import a 

habilitar o 

suplementar

4223 62224 Nova escola infantil Colònia 73.800,00

73.800,00

L’import total anterior queda finançat per anul·lacions de crèdits de les partides del pressupost no 
compromesos següents:

Funcional Econòmic Denominació Import del 

crèdit a 

anul·lar

4517 63207 Reforma integral edifici Ses Escoles 1a fase 73.800,00
73.800,00

2. Exposar aquest expedient al públic durant un termini de quinze dies a efectes de reclamacions, 
mitjançant un anunci en el BOIB.

2. Aprovació, escau, de les gratificacions del personal

El secretari accidental explica que es tracta de dos tipus de gratificacions: unes són destinades al 
personal que va actuar com a representant de l’Administració a les eleccions del passat  25 de maig, 
i que s’apugen a la quantitat de 1.562,60 €; i les altres són per al personal que ha fet feina fora de la 
jornada laboral durant els mesos de maig i juny, i que s’apugen a la quantitat de 3.211,82 €.

La batlessa demana als portaveus de tots els grups si volen intervenir.

Cap d’ells ho fa i tots mostren la seva conformitat amb la proposta.

Es vota l’assumpte i s’acorda, per unanimitat, aprovar la concessió de les gratificacions al personal 
que va actuar com a representant de l’Administració a les eleccions del passat  25 de maig per un 
import de 1.562,60 € i al personal que ha fet feina fora de la jornada laboral durant els mesos de 
maig i juny per un import de 3.211,82 €.

3. Aprovació, si escau, del compte general del Pressupost de 2002

El secretari accidental explica que el compte general de 2002, de conformitat amb allò que disposa 
l’article 193 de la llei corresponent, ha seguit els passos següents:
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• Va ser sotmès a la Comissió Especial de Comptes en la sessió de dia 19 de maig i es va informar 
favorablement per tots el membres.

• Es va exposar al públic durant un termini de 15 dies hàbils perquè es poguessin fer les 
reclamacions oportunes, mitjançant un anunci en el BOIB núm. 73 de 22-05-2003.

• Durant el termini d’exposició pública i 8 dies més, no s’han presentat reclamacions.
• Es va tractar, novament, a la Comissió Informativa de dia 28.

I ara, en acompliment del que disposa l’article esmentat, i atès que s’han fet tots els passos 
preceptius i  que no s’ha fet cap tipus de reclamació, es proposa al Ple la seva aprovació.

La batlessa demana als portaveus de tots els grups si volen intervenir.

Cap d’ells ho fa i tots mostren la seva conformitat amb la proposta.

Es vota l’assumpte i s’acorda, per unanimitat, aprovar el compte general del Pressupost de 2002.

4. Informació sobre les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juny i juliol de 2003

La batlessa diu que el passat dia 28, a la Comissió Informativa, es varen repartir els decrets de juny 
i juliol i que està a la disposició de tots els grups per a qualsevol aclariment. 

El senyor Palmer (PP) diu que, després d’haver revisat els decrets, s’ha adonat que l’expedient de 
modificació de crèdit 2/2003 va ser aprovat per decret de Batlia i no pel Ple, i demana per què s’ha 
fet així.

El secretari accidental li contesta que la batlessa, en virtut d’allò que disposen les Bases d’execució 
del Pressupost i la Llei 39/1988, reguladora de les hisendes locals, pot acordar  modificacions de 
crèdit dins el mateix grup de funció i que aquest és el cas de l’expedient esmentat.

Els reunits es donen per assabentats del contingut dels decrets corresponents als mesos de juny i 
juliol.

Abans de passar al punt de precs i preguntes, es tracten les mocions que presenten els distints grups 
polítics.

La batlessa exposa que l’Equip de Govern vol presentar dues mocions al Ple: la primera, de rebuig a 
la reducció de freqüència del tren de Manacor; i la segona, de rebuig a l’autopista Inca-Manacor.

A) MOCIÓ DE REBUIG A LA REDUCCIÓ DE FREQÜÈNCIA DEL TREN DE MANACOR 

La batlessa diu que s’ha de votar la urgència per incloure en l’ordre del dia la Moció de rebuig a la 
reducció de freqüència del tren de Manacor.

El senyor Palmer (PP) diu que sap que no es reduiran els horaris i que, fins i tot, ja ho ha publicat la 
premsa.

La batlessa replica al senyor Palmer dient-li que ha intervingut sense que ella li donàs la paraula. El 
senyor Palmer demana disculpes.
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Acte seguit, es passa a votar la urgència per incloure en l’ordre del dia la Moció de rebuig a la 
reducció de freqüència del tren de Manacor, la qual s’aprova per 10 vots a favor (UIA, PSOE, UM i 
EU-EV) i 3 abstencions (PP).

La batlessa llegeix la moció que, copiada literalment, diu:

“El nou Govern de les Illes Balears ha anunciat la seva intenció de reduir les freqüències de la línia 
del tren de nova creació entre Inca i Manacor, un fet que ens preocupa i sobre el qual ens volem 
manifestar en contra.

Atès que la reducció de freqüències implicarà menys disponibilitat pública, i això vol dir reducció 
de serveis, i, en conseqüència, menys qualitat en el servei públic que representa el transport per tren.

Atès que les manifestacions públiques aparegudes als mitjans de comunicació, dels ciutadans 
anònims i de l’opinió pública en general són majoritàriament favorables a l’impuls del tren com a 
alternativa de transport públic.

Atès que el tren representa un mitjà de transport més segur, ecològicament sostenible i a la llarga 
més eficient per als ciutadans de Mallorca.

Atès que, en interès  dels avantatges objectius que té el transport per tren, si volem crear l’hàbit del 
seu ús, no necessita retallades, sinó impuls.

Per tot l’exposat, el Grup Municipal Socialista i el grup Unió d’Independents d’Artà presenten al 
Ple de l’Ajuntament perquè l’aprovi la següent

MOCIÓ

1. L’Ajuntament d’Artà manifesta el seu rebuig a la intenció del Govern de les Illes Balears de 
reduir les freqüències de la línia del tren d’Inca a Manacor.

2. L’Ajuntament d’Artà sol·licita al Govern de les Illes Balears que segueixi impulsant el tren com 
a alternativa de transport públic a l’illa de Mallorca

3. L’Ajuntament d'Artà insta el Govern de les Illes Balears a mantenir els projectes de nous traçats 
a la UIB, a Artà, a Alcúdia, a l’Aeroport i a la Badia de Palma.

4. Trametre aquest acord al Govern de les Illes Balears i al Consell de Mallorca.”

El senyor Adrián (EU-EV) diu que està d’acord amb el fons i afegeix les concrecions següents: diu 
que s’han fet gestions des del Govern per desacreditar el tren i que, posteriorment, s’han rectificat a 
causa del pes popular a favor del tren.

Es vota l’assumpte i, per 10 vots a favor (UIA, PSOE, UM i EU-EV) i 3 abstencions (PP), s’acorda 
aprovar la Moció de rebuig a la reducció de la freqüència del tren de Manacor, segons la qual 
s’acorda:
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a) Manifestar, per part de ’Ajuntament d’Artà, el rebuig a la intenció del Govern de les Illes
Balears de reduir les freqüències de la línia del tren d’Inca a Manacor.

b) Sol·licitar al Govern de les Illes Balears que segueixi impulsant el tren com a alternativa de 
transport públic a l’illa de Mallorca

c) Instar el Govern de les Illes Balears a mantenir els projectes de nous traçats a la UIB, a Artà, a 
Alcúdia, a l’Aeroport i a la Badia de Palma.

d) Trametre aquest acord al Govern de les Illes Balears i al Consell de Mallorca.

B) MOCIÓ DE REBUIG A L’AUTOPISTA INCA-MANACOR

A continuació, es passa a votar la urgència per incloure en l’ordre del dia la Moció de rebuig a 
l’autopista Inca-Manacor, la qual s’aprova per 10 vots a favor (UIA, PSOE, UM i EU-EV)  i 3 
abstencions (PP).

La batlessa llegeix la moció que, copiada literalment, diu:

“Un dels compromisos anunciats pel president del Govern de les Illes Balears, Jaume Matas, ha 
estat la construcció d’una autopista entre les ciutats d’Inca i Manacor. Una infraestructura que creim 
desmesurada i innecessària per a la nostra illa pels següents motius:

• La comunicació entre Palma i Manacor es millorarà quan s’abordi la construcció del
desdoblament de la carretera de Palma a Manacor.

• La construcció d’una autopista entre Inca i Manacor sols aconseguirà concentrar més entrades 
de vehicles a Palma, per la part d’Inca, provocant greus problemes de circulació en aquesta via.

• La construcció d’aquesta autopista Inca-Manacor crearà greus desequilibris territorials i
socioeconòmics dins la nostra illa.

• Una autopista sempre representa major consum de territori que una carretera desdoblada.
• El traçat proposat incidirà en la progressiva desertització industrial i comercial del Pla de 

Mallorca.
• Aquesta autopista no respon a cap planificació ni està prevista per cap instrument general o 

sectorial d’ordenació territorial
• Existeix una línia de tren d’Inca a Manacor, la qual representa una alternativa de transport 

públic que sortirà perjudicada de la creació d’aquesta autopista.
• Per tots aquests motius el Grup Municipal Socialista i el Grup Unió d’Independents d’Artà 

presenten per a la seva aprovació per part del Ple la següent:

MOCIÓ

1. L’Ajuntament d'Artà rebutja la construcció d’una autopista entre Inca i Manacor.

2. L’Ajuntament d'Artà es dirigirà al Govern de les Illes Balears i al Consell de Mallorca per 
sol·licitar l’estudi d’una alternativa a aquesta autopista, mitjançant mesures com el
desdoblament de la carretera Palma-Manacor, com a primera prioritat.”
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El senyor  Adrián (EU-EV) diu que, a més dels motius exposats, amb la construcció d’aquesta 
autopista s’aposta per l’ús exclusiu del vehicle particular, pel futur incert del tren i pel consum 
excessiu de territori.

Es vota l’assumpte i, per 10 vots a favor (UIA, PSOE, UM EU-EV) i 3 abstencions (PP), s’acorda 
aprovar la Moció de rebuig a l’autopista Inca-Manacor, segons la qual s’acorda:

a) Rebutjar, per part de l’Ajuntament d’Artà, la construcció d’una autopista entre Inca i Manacor.

b) Dirigir-se al Govern de les Illes Balears i al Consell de Mallorca per sol·licitar l’estudi d’una 
alternativa a aquesta autopista, mitjançant mesures com el desdoblament de la carretera Palma-
Manacor, com a primera prioritat.

Acte seguit es passa a tractar les mocions presentades pel Partit Popular, Unió Mallorquina i
Esquerra Unida-Els Verds.

C) MOCIÓ RELATIVA A LA RESIDÈNCIA DE PERSONES MAJORS

En primer lloc, es passa  a votar la urgència per incloure en l’ordre del dia la Moció relativa a la 
Residència de Persones Majors.

La batlessa diu que considera que el tema no és urgent, que es fa un abús de la urgència i que, per 
això, l’Equip de Govern votarà en contra.

El senyor Palmer (PP) manifesta que considera que hi ha urgència, perquè en el Ple es varen 
equivocar i deixaren el Patronat sense regidors.

El senyor Gili (UM) diu que, una vegada acabat el Ple de dia 16 de juliol passat, ja varen manifestar
que s’havien equivocat en la votació del Patronat de la Residència.

El senyor Adrián (EU-EV) diu que amb aquesta moció volen garantir que el seu grup tengui la 
representativitat que no va tenir amb l’Ajuntament anterior.

Es vota la urgència per incloure en l’ordre del dia la moció, la qual s’aprova per 7 vots a favor (PP, 
UM i EU-EV) i 6 en contra (UIA-PSOE).

La senyora Morell (PP) llegeix la moció que, copiada literalment diu:

“Moció conjunta presentada pels portaveus dels grups polítics Partit Popular, Unió

Mallorquina i Esquerra Unida-Els Verds a l’Ajuntament d’Artà, relativa a la Residència de 

Persones Majors, perquè es prengui en consideració en el plenari ordinari de dia 31 de juliol 

de 2003

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

1. Atès que en el plenari extraordinari de 16 de juliol es va rebutjar la proposta de nomenament de 
representants de la corporació al Patronat de la Residència de Persones Majors. 
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2. Atès que, segons els estatuts vigents, el Patronat no es pot reunir fins que siguin nomenats els 
nous representants de l’Ajuntament. 

3. Atès que el batle de l’anterior corporació es va comprometre a reformar els estatuts i desprès es 
va desdir del seu compromís, amb el suport dels grups Independents i PSOE. 

4. Atès que l’actual funcionament del Patronat no reflecteix ni la pluralitat política de l’Ajuntament, 
ni  tampoc altres sectors interessats per al funcionament de la Residència.

5. Atès que les condicions d’admissió a la Residència no responen a l’interès general i que, fins i 
tot, les conclusions del recent estudi Vellesa, dependència i necessitats socials a Artà, situació i 
perspectives de futur (pàg. 117, apartat 1.8), realitzat per la UIB, recomana un replantejament a fons 
del sistema d’admissió i dels objectius de la Residència.

Per tot això, PP, UM i EU-EV presenten la següent 

PROPOSTA D’ACORD

1. L’Ajuntament en Ple nomena, com a representants de la corporació en el Patronat de la
Residència de Persones Majors, Bartomeu Palmer (PP), Rafel Gili (UM) i Julen Adrián (EU-EV).

2. Els 3 representants adquireixen el compromís de comunicar al Patronat la necessitat de modificar 
els estatuts de la Residència de Persones Majors i promoure aquesta modificació seguint els criteris 
següents:

a) Prendre com a model marc els estatuts del Patronat de la Fundació del Teatre Municipal d’Artà.

b) Incloure, entre els membres del Patronat, a la Sra. M. Ignàsia Morell Font dels Olors, a un 
representat dels residents, i a un representant dels treballadors de la Residència (o del Comitè 
d’Empresa) i a la cap dels Serveis Socials Municipals. 

c) Crear un consell assessor que inclogui tots els sectors socials interessats en les assumptes de la 
tercera edat: associacions de la tercera edat d’Artà i de la Colònia, sindicats, representants del 
Centre de Salut, familiars, voluntariat social, etc.

3. Iniciar converses amb l’IBAS per tal d’impulsar el conveni d’una part important de les places de 
residents (30 % per exemple) perquè s’adaptin per a persones en situació de dependència. En cas 
que les converses prosperin, s’inclourà un representant de l’IBAS al Patronat.”

La batlessa manifesta que l’Equip de Govern presenta una esmena als punts 2 i 3 de la moció, que 
és la següent:

1. La composició del Patronat serà la que va proposar l’Equip de Govern en el Ple extraordinari
del dia 16 de juliol i que dóna representativitat els 4 grups majoritaris.

2. Eliminar els punts 2 i 3 de la proposta.

Seguidament, dirigint-se als components del PP i d’UM, la batlessa els demana prudència en les 
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actuacions: si s’aprova la seva proposta podrà ingressar a la Residència gent de fora del Municipi i, 
a més, la Residència no està preparada per atendre persones assistides. També diu que no estan 
d’acord amb l’entrada en el Patronat del regidor de EU-EV, que és el grup minoritari i que es deixi
fora l’Equip de Govern.

El senyor Palmer (PP), per la seva banda, manifesta que han ponderat totes les possibles
repercussions i, a més, volen que en el Patronat hi estiguin representats tots els grups, no volen 
deixar ningú a fora i confeccionaran els nous estatuts en aquest sentit. En relació en els punts 2 i 3 
de la proposta diu que només volen iniciar converses i potser que retirin el punt si veuen que es 
minven places d’Artà.

La batlessa li diu que deixen fora al PSOE que representa el 23 % del consistori.

El senyor Palmer (PP) li respon que, en la legislatura anterior, es varen deixar grups fora i que 
s’havien de modificar els estatuts per incorporar- los, cosa que no es va fer.

La batlessa demana al senyor Palmer (PP) si han previst el cost que comporta tenir persones 
assistides.

El senyor Palmer (PP) diu que compten amb ajudes de fora, en aquest cas del Govern de les Illes 
Balears.

La batlessa diu que l’IBAS demanarà compensacions en el cas que els doni ajudes; i el senyor 
Palmer li respon que, si els hi concedeixen, ja estudiaran la conveniència o no d’acceptar- les.

El senyor Silva (PSOE) exposa al senyor Palmer (PP) que, si prospera la proposta, l’IBAS
gestionarà el 30 % de les places de la Residència i li demana si estan d’acord en passar la gestió de 
part de la Residència a l’IBAS.

El senyor Palmer (PP) respon al senyor Silva (PSOE) dient- li que es tracta d’un estudi i en veure les 
contrapartides estudiaran si és convenient o no.

El senyor Silva (PSOE) li diu que l’IBAS només té Felanitx i la Bonanova, i que amb aquesta 
proposta la cosa que es fa és entregar la Residència a l’IBAS. 

El senyor Moll (UM) diu, en relació al punt 1, que s’ha redactat d’aquesta manera, perquè 
l’Ajuntament anterior no va modificar els estatuts i, en relació al punt 2, que es tracta d’iniciar 
converses i sospesar si és convenient o no dur- lo endavant.

La batlessa diu que es deixa a fora a gent que forma part del consistori i que els estatuts són de l’any 
1997, que no són tan antics per haver- los de modificar. També diu que es pot augmentar el dèficit, 
perquè això és una empenta a la fuita de les monges.

El senyor Moll (UM) diu que això no és així, però que està clar que les monges se n’aniran prest.

El senyor Adrián (EU-EV) diu que l’Equip de Govern vol ficar por als residents i al personal; que 
els barems que han utilitzat són els mateixos que ha publicat la UIB; que la llista d’espera està 
inflada, perquè la gent tengui por de no poder entrar-hi; que, en aquest sentit, hi ha molts de 
residents que estarien bé a ca seva i que aquests de cap manera haurien d’ingressar a la Residència; 
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que hi ha por d’iniciar les converses amb l’IBAS i de perdre places, però no volen ingressar 
persones assistides. 

La batlessa diu al senyor Adrián que acabi la seva intervenció.

Per acabar, el senyor Adrián (EU-EV) diu que seria un èxit que l’IBAS acceptàs aquestes places.

La batlessa diu que considera que amb el conveni no es disminuirà el dèficit i que l’Equip de 
Govern defensa i defensarà el funcionament de la Residència.

Acte seguit, es voten les esmenes de l’Equip de Govern, les quals es desestimen per 6 vots a favor 
(UIA-PSOE) i 7 en contra (PP, UM i EU-EV).

A continuació, es vota la moció i, per 7 vots a favor (PP, UM i EU-EV) i 6 en contra (UIA i PSOE), 
s’acorda aprovar la Moció relativa a la Residència de Persones Majors, segons la qual:

1. L’Ajuntament en Ple nomena com a representants de la corporació en el Patronat de la
Residència de Persones Majors, a Bartomeu Palmer (PP), Rafel Gili (UM) i Julen Adrián (EU-EV).

2. Els 3 representants adquireixen el compromís de comunicar al Patronat la necessitat de modificar 
els estatuts de la Residència de Persones Majors i de promoure aquesta modificació seguint els 
criteris següents:

a) Prendre com a model marc els estatuts del Patronat de la Fundació del Teatre Municipal d’Artà.

b) Incloure entre els membres del patronat a la Sra. M. Ignàsia Morell Font dels Olors, a un 
representat dels residents, a un representant dels treballadors de la Residència (o del Comitè 
d’Empresa) i a la cap dels Serveis Socials Municipals. 

c) Crear un consell assessor que inclogui tots els sectors socials interessats en les assumptes de la 
tercera edat: associacions de la tercera edat d’Artà i de la Colònia, sindicats, representants del 
Centre de Salut, familiars, voluntariat social, etc.

3. Iniciar converses amb l’IBAS per tal d’impulsar el conveni d’una part important de les places de 
residents (30 % per exemple) perquè s’adaptin per a persones en situació de dependència. En cas 
que les converses prosperin, s’inclourà un representant de l’IBAS al Patronat.

D) MOCIÓ RELATIVA A LA PERIODICITAT DELS PLENARIS ORDINARIS I DE LES 
COMISSIONS INFORMATIVES

A continuació, es vota la urgència per incloure en l’ordre del dia la Moció relativa a la periodicitat
dels plenaris ordinaris i de les comissions informatives, la qual s’aprova per 7 vots a favor (PP, UM 
i EU-EV) i 6 en contra (UIA-PSOE).

La senyora Morell (PP), llegeix la moció que, copiada literalment diu:

“Moció conjunta presentada pels portaveus dels grups polítics Partit Popular, Unió

Mallorquina i Esquerra Unida-Els Verds a l’Ajuntament d’Artà, relativa a la periodicitat dels 
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plenaris ordinaris i de les comissions informatives, perquè es prengui en consideració en el 

plenari ordinari de dia 31 de juliol de 2003

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

1. Atès que en el darrer plenari de dia 16 de juliol es va acordar que els plenaris ordinaris se 
celebrarien, preferentment, el darrer dijous de cada mes.

2. Atès que això suposa que un plenari coincidirà amb les festes de cap d’any i altre, a finals del 
mes d’agost, que tradicionalment és un mes de vacances i, per això, inhàbil en moltes instàncies 
oficials.

3. Atès que no es va fixar cap data per a la periodicitat de les comissions informatives.

4. Atès que a la reunió de la Comissió Informativa d’Hisenda vam tenir la desagradable sorpresa de 
veure que hi havien estat convocats 6 membres en compte dels 5 que havia d’aprovar el plenari, i 
que la secretària insisteix en el seu criteri que les comissions es van aprovar amb 6 membres en 
comtes dels 5 que sostenim els tres partits de l’oposició.

5. Atès allò que preveuen els articles 134 i 124 del ROF.

Per tot això, PP, UM i EU-EV presenten  la següent 

PROPOSTA D’ACORD

1. Els plenaris ordinaris se celebraran el segon dijous de cada mes. 

2. El mes d’agost serà inhàbil a efectes de convocatòria de plenaris. 

3. Totes i cadascuna de les comissions informatives estaran formades amb la composició següent:
• la batlessa o un altre representant del seu grup polític (GIA)
• un representant del PP
• un representant d’UM
• un representant del PSOE
• un representant d’EU-EV

El nombre total de membres de cadascuna de les 5 comissions serà 5, incloent la presidència.

4. Les comissions informatives es reuniran la primera setmana de cada mes, seguint el calendari i 
les competències següents:

Dia  Àrees Assumptes dels quals s’ocuparà: Composició
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Dilluns Comissió
de
Cultura,
Educació
i
Joventut,
Esports,
Benestar
Social i 
Sanitat

Toponímia, teatre, sales d’exposicions, casa de 
cultura, programació, monuments, museu, 
biblioteques, premsa, ensenyament, col·legis i 
guarderies públiques, normalització lingüística, 
educació de persones adultes, escola de música, 
festes, associacionisme, poliesportius municipals, 
camp de futbol de Ses Pesqueres, actes esportius, 
piscina municipal, instal·lacions hípiques de 
titularitat municipal, assistència social, joventut, 
oficina d’informació juvenil, Serveis Educatius 
Municipals, Centre de Dia, Residència de Persones 
Majors; Cementiri Municipal, Policia Sanitària 

Dimarts Urbanism
e i Obres

Llicències d’obres i el seu control, informació
urbanística, infraccions urbanístiques, planificació i 
ordenació del sòl, normes subsidiàries, polígon 
industrial, ordres de fer, habitatges, brigada 
municipal d’obres, conservació d’edificis municipals, 

Dimecre
s

Medi
Ambient,
Foravila,
Foment i 
Promoció

Agricultura, pesca, caça, relacions amb el Parc 
Natural i el Consorci de les Finques Públiques 
d’Artà; defensa i iniciatives mediambientals, agenda 
local 21, seguiment dels projectes municipals, 
platges, comerç, mercat dels dimarts, llicències 
d’activitats;  serveis veterinaris, garriguer, promoció Dijous Interior i 

Serveis,
Vies,
Policia i 
Transport
s

Règim interior, administració, emblemes, 
distribucions, honors, personal, arxius, relacions 
públiques, estadística i població, viabilitat, camins 
veïnals, parcs, jardins, subministrament d’aigua, 
enllumenat públic, clavegueram, neteja viària, 
torrents, depuració d’aigües, recollida de fems 
domiciliària, recollida selectiva de fems; seguretat, 
vigilància, defensa passiva, protecció civil, ordre 
públic, sancions, trànsit urbà, servei contraincendis; 
transports urbans i interurbans; participació 

Divendre
s

Hisenda Pressupostos, ordenances fiscals municipals, comptes 
extrapressupostàris, tributacions, finançament, 
administració i inspecció financera de rendes i 
exaccions, plusvàlues, subvencions i participació 
d’ingressos, crèdit local, fiscalització econòmica, 
defensa del patrimoni, adquisicions, alienacions i 
cessions i canvi de qualificació de béns, estudi i 
control d’expedients de contractació, informàtica.

Totes i 
cadascuna de 
les comissions 
informatives
estaran
formades per:
• la batlessa 

o un altre 
representan
t del seu 
grup polític 
(GIA)

• un
representa
nt del PP

• un
representa
nt d’UM

• un
representa
nt del 
PSOE

• un
representa
nt d’EU-
EV

El nombre 
total de 
membres de 
cadascuna de 
les 5 
comissions
serà 5, incloent 
la presidència.

La batlessa, fent referència a la polèmica que es va produir a la passada Comissió d’Hisenda, diu 
que la Comissió d’Hisenda estava ben convocada d’acord amb la composició que va votar el Ple, 
segons l’acta de la sessió de 16 de juliol.

D’una altra banda, diu que no es podrà tractar aquesta moció, perquè, segons l’article 124 del ROF, 
qualsevol variació de les comissions durant el mandat corporatiu s’ha de decidir mitjançant un 
acord adoptat pel Ple a proposta del batle/essa president/a i que ella no ha fet cap proposta.
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El senyor Palmer (PP) manté que, a la passada sessió de dia 16 de juliol, votaren 5 membres, i no 6, 
i diu que si votassin la proposta de UIA hi hauria la mateixa proporcionalitat.

El senyor Adrián (EU-EV) diu que per a qualsevol acord es necessiten tres partits i que l’Equip de 
Govern vol aconseguir la majoria que no li donaren les urnes.

El senyor Moll (UM) demana a la batlessa que se’ls informi més i que ells votaren 5 membres i no 
6.

La batlessa li respon que demanin tot  allò que vulguin saber.

La batlessa diu que no posarà a votació la moció, emparant-se en allò que disposa l’article 124.2 del 
ROF. D’una altra banda, diu que considera que declarar el mes d’agost inhàbil és del tot inadequat, 
perquè es poden haver de prendre decisions importants, com ha passat altres anys, sobretot en casos 
d’incendis forestals. També diu, en relació a la convocatòria de les Comissions Informatives, que 
convocar-les és competència del batle o president, segons estableix l’article 134.3 del ROF i que 
ningú pot imposar- li la convocatòria, per tant les convocarà quan ella consideri que ho ha de fer

E) MOCIÓ D’EU/EV RELATIVA A LA SOL·LICITUD AL GOVERN DE LES ILLES
BALEARS PERQUÈ COMPRI ELS CANONS

Es vota la urgència per incloure en l’ordre del dia la moció de EU-EV relativa a la sol·licitud al 
Govern de les Illes Balears perquè compri els Canons.

Abans, però, la batlessa manifesta que considera que aquesta moció no és urgent i que és imprudent 
i oportunista.

Es vota la urgència per incloure aquesta proposta en l’ordre del dia i es desestima per 1 vot a favor 
(EU-EV), 10 en contra (UIA, PSOE, PP i el Sr. Gili d’UM) i 2 abstenc ions (el Sr. Moll i la Sra. 
Sureda, d’UM tots dos).

En conseqüència, no es tracta la moció.

5. Precs i preguntes

Quan als precs i preguntes presentats per EU-EV, la batlessa diu que no es tractaran, perquè s’han 
presentat fora de temps.

El senyor Adrián (EU-EV) diu que s’han presentat fora de temps perquè no es va convocar el Ple 
d’hora.

La batlessa li contesta que el Ple es va convocar d’hora i el que va passar és que els grups de 
l’oposició es varen negar a signar el rebut de la convocatòria, cosa que és molt diferent.

El senyor Adrián (EU-EV) llegeix els precs que es transcriuen a continuació i retira les preguntes.
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Precs

1. Prec que, vistes les inexactituds afirmades per la regidora Sra. Piris en el darrer plenari de dia 16 
de juliol, relatives a presumptes cobraments en concepte d’assistència per aquest regidor d’EU-
EV, i amplificades per un cappare del seu partit en un mitjà de comunicació local, constin en 
acta d’aquest plenari les concrecions següents:

1.1. A dia 16 de juliol, aquest regidor encara no havia cobrat les assistències corresponents als 
mesos d’abril, maig i juny.

1.2. Segons l’extracte del caixer automàtic, amb data 18 de juliol, van ser ingressades al compte 
d’EU-EV (a la qual hi ha diverses persones d’EU-EV que hi tenen firma) les quantitats següents 
i pels conceptes següents:

- assistències del mes d’abril, 144,24 €
- assistències del mes de maig, 144,24 €
- assistències del mes de juny, 192,32 €

2. Prec que la regidora Sra Piris faci públic, de la mateixa manera, el que ha cobrat ella i cadascun 
dels regidors de la passada legislatura en concepte d’assistències, tant en aquests tres mesos com al 
llarg de tot el mandat electoral.

3. Prec a la regidora Sra. Piris que s’abstingui de fer afirmacions que provoquen la confusió, 
aprofitant-se, a més, de l’accés a una informació, el qual és privilegiat.

4. Prec que s’identifiqui, amb el rètol oportú, l’anomenat Casal de Joves, situat en el c/ dels Quatre 
Cantons, i que s’indiqui que és de propietat municipal.

5. Prec que els serveis de neteja viària es facin càrrec de la neteja de les deposicions dels cabots i 
d’altres ocells que cauen al carrer i sobre les façanes des dels nius, com succeeix a Cal Marquès, 
Can Cardaix i altres edificis amb problemes similars. Com que es tracta d’ocells protegits, potser 
caldria demanar alguna subvenció a la Conselleria de Medi Ambient.

La batlessa manifesta que contestarà aquests precs en el proper Ple.

Acords

1. Aprovar, per unanimitat, l’expedient de modificació de crèdit número 3/2003, per un import de 
73.800 €.

Exposar aquest expedient al públic durant un termini de quinze dies a efectes de reclamacions, 
mitjançant un anunci en el BOIB.

2. Aprovar, per unanimitat, la concessió de les gratificacions al personal que va actuar com a 
representant de l’Administració a les eleccions del passat 25 de maig per un import de 1.562,60 
€ i al personal que ha fet feina fora de la jornada laboral durant els mesos de maig i juny per un 
import de 3.211,82 €.

3. Aprovar, per unanimitat, el compte general del Pressupost de 2002.
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Acords sobre les mocions presentades pels diferents grups polítics

A) Aprovar, per 10 vots a favor (UIA, PSOE, UM i EU-EV) i 3 abstencions (PP), la urgència per 
incloure en l’ordre del dia la Moció de rebuig a la reducció de la freqüència del tren de 
Manacor.

Aprovar, per 10 vots a favor (UIA, PSOE, UM i EU-EV) i 3 abstencions (PP), la Moció de 
rebuig a la reducció de la freqüència del tren de Manacor, segons la qual s’acorda:

a) Manifestar, per part de ’Ajuntament d’Artà, el rebuig a la intenció del Govern de les Illes 
Balears de reduir les freqüències de la línia del tren d’Inca a Manacor.

b) Sol·licitar al Govern de les Illes Balears que segueixi impulsant el tren com a alternativa de 
transport públic a l’illa de Mallorca

c) Instar el Govern de les Illes Balears a mantenir els projectes de nous traçats a la UIB, a Artà, 
a Alcúdia, a l’Aeroport i a la Badia de Palma.

d) Trametre aquest acord al Govern de les Illes Balears i al Consell de Mallorca.

B) Aprovar, per 10 vots a favor (UIA, PSOE, UM EU-EV) i 3 abstencions (PP), la urgència per 
incloure en l’ordre del dia la Moció de rebuig a l’autopista Inca-Manacor.

Aprovar, per 10 vots a favor (UIA, PSOE, UM EU-EV) i 3 abstencions (PP), la Moció de rebuig 
a l’autopista Inca-Manacor, segons la qual s’acorda:

a) Rebutjar, per part de l’Ajuntament d’Artà, la construcció d’una autopista entre Inca i 
Manacor.

b) Dirigir-se al Govern de les Illes Balears i al Consell de Mallorca per sol·licitar l’estudi d’una 
alternativa a aquesta autopista, mitjançant mesures com el desdoblament de la carretera 
Palma-Manacor, com a primera prioritat.

C) Aprovar, per 7 vots a favor (PP, UM i EU-EV) i 6 en contra (UIA-PSOE), la urgència per 
incloure en l’ordre del dia la Moció relativa a la Residència de Persones Majors.

Aprovar, per 7 vots a favor (PP, UM i EU-EV) i 6 en contra (UIA i PSOE), s’acorda aprovar la 
Moció relativa a la Residència de Persones Majors, segons la qual:

1. L’Ajuntament en Ple nomena com a representants de la corporació en el Patronat de la 
Residència de Persones Majors, a Bartomeu Palmer (PP), Rafel Gili (UM) i Julen Adrián (EU-
EV).

2. Els 3 representants adquireixen el compromís de comunicar al Patronat la necessitat de 
modificar els estatuts de la Residència de Persones Majors i de promoure aquesta modificació
seguint els criteris següents:

a) Prendre com a model marc els estatuts del Patronat de la Fundació del Teatre Municipal 
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d’Artà.

b) Incloure entre els membres del patronat a la Sra. M. Ignàsia Morell Font dels Olors, a un 
representat dels residents, a un representant dels treballadors de la Residència (o del Comitè 
d’Empresa) i a la cap dels Serveis Socials Municipals. 

c) Crear un consell assessor que inclogui tots els sectors socials interessats en les assumptes de 
la tercera edat: associacions de la tercera edat d’Artà i de la Colònia, sindicats, representants del 
Centre de Salut, familiars, voluntariat social, etc.

3. Iniciar converses amb l’IBAS per tal d’impulsar el conveni d’una part important de les places 
de residents (30 % per exemple) perquè s’adaptin per a persones en situació de dependència. En 
cas que les converses prosperin, s’inclourà un representant de l’IBAS al Patronat.

La batlessa aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta.

El secretari accidental Vist i plau
La batlessa


